
Voorzitter en Commissieleden.

Ik wil u graag informeren namens de vereniging Waalzinnig over de stand van zaken voor de 
geplande binnendijkse bypass achter de dorpen Varik en Heesselt.   Daarom, dank ik u dat ik 
gebruik mag maken van het spreekrecht betreffende agendapunt 6.1  “Hoogwatergeul Varik-
Heesselt”.

In de commissie vergadering van 11 september 2014 heeft de raadscommissie ruimte de 
wethouder Kool verzocht om een stand van zaken te geven in de vorm van een memo. Nu ligt 
er geen memo maar een raadsvoorstel ter besluitvorming  om medewerking te geven aan de 
provincie om een MIRT op te starten. Dit nog te prematuur in het proces. Wij hebben hiervoor 
de volgende argumenten:
De vereniging Waalzinnig heeft een onafhankelijk wetenschappelijk onderzoek in samenwerking
met de universiteit Wageningen opgestart om naar de juistheid van de cijfers over  de 
verwachten afvoeren van de Rijn tot 2100. De uitkomsten van dit onderzoek zullen in de eerste 
helft van 2015 bekend worden. Wij zijn van mening dat de uitkomsten van het onderzoek 
antwoord geeft aan het amendement van 13 maart 2014 wat door de raad is aangenomen.

Op 15 oktober 2014 heeft een overleg plaatsgevonden met de vereniging Waalzinnig en 
stafleden van de Deltacommissaris en de directeur Deltaprogrammarivieren mevr. Van den 
Aarsen en de onderzoekers. Tijdens dit gesprek zijn wij  tot de conclusie gekomen dat de  
onderbouwing voor de norm van 18.000 m3 uit gedateerde documenten is onderbouwd. Vanuit 
de vereniging is aangegeven dat middels wetwijziging de norm ook om de zes geëvalueerd 
moet worden zoals dit ook in de wet is geregeld voor de kwaliteit van de dijken. Deze suggestie 
wordt door de deltacommissie voorgelegd aan de minister van Infrastructuur en milieu. Ook is 
toegegeven dat de alternatieven die door onze vereniging zijn aangedragen niet zijn 
meegenomen omdat deze te laat zijn ontvangen bij de Delta commissaris.

Ons onderzoek past binnen de beleidsvisie die is opgenomen in het ontwerpplan “tussentijdse 
wijziging van het Nationaal Waterplan”. Namelijk: Het kabinet wil nu nog geen rivierverruiming 
treffen die pas nodig zijn na 2050. Wel wil het kabinet de ruimte langs de rivieren voor de 
eventuele maatregelen behouden. De planning is dat   “tussentijdse wijziging van het Nationaal 
Waterplan” begin 2015 aan de tweede kamer wordt aangeboden en vervolgens aan de eerste 
kamer. Het streven is dat per 1 januari 2017 dat de normenspecificatie voor het 
beschermingsniveau, zoals voorgesteld door de deltacommissaris,  in werking te laten treden in 
de Waterwet. Deze normeringen zijn van groot belang om invulling te kunnen geven aan de 
gebiedsontwikkeling.  
De projecten die opgenomen kunnen worden in het MIRT projectenboek dienen geborgd te zijn 
in het Nationaal waterplan. Dus op zijn vroegst in 2017. Daarnaast is het wenselijk dat de 
structuurvisie Waalweelde West is vastgesteld door het bestuur van de provincie. De provincie 
heeft ons laten weten dat de vaststelling van de structuurvisie Waalweelde West in de 
gemeentenaden en in de Staten is voorzien medio 2015. Hoe kan je een MIRT opstarten als 
diverse plannen nog niet zijn vastgesteld ? Er is dan geen sprake van doorwerking van plannen,
maar van voorwerking en kruiswerking. Plannen verwijzen allemaal al naar elkaar zonder 
vaststelling.  De vraag aan de wethouder de heer Kool  is dan ook waarom zo’n haast met de 
MIRT als de randvoorwaarden m.b.t. de veiligheidseisen gaan veranderen? Is het college en de 



raad er van bewust dat bij een opstarten van een MIRT op dit moment de beslissing in de 
provincie omtrent  de structuurvisie Waalweelde West als de beslissing in de tweede kamer ten 
gunste komen voor de hoogwatergeul?? Er is dan geen weg meer terug.

Als de raad toch besluit om medewerking te geven aan het opstarten van een MIRT verkenning 
willen wij u vragen niet alleen de resultaten van de pre-verkenning mee te nemen als 
uitgangspunt voor de MIRT verkenning maar ook het wetenschappelijk onderzoek van de 
Universiteit Wageningen en de studie van de heer Kooman. 

Daarnaast vinden wij het jammer dat de vereniging Waalzinnig wederom geen rol krijgt in de 
voorbereiding van de startbeslissing als in de verkenning. Het college geeft de voorkeur aan de 
klankboordgroep. Terwijl de klankboordgroep zich nooit heeft uitgesproken over de resultaten 
van de pre-verkenning die door de provincie is uitgevoerd. 

Samenvattend vragen wij u pas in te stemmen met het opstarten van de voorbereiding van de 
MIRT-verkenning als het onafhankelijk rapport van de wetenschapswinkel beschikbaar is met 
betrekking tot de nut en noodzaak, waarbij ook de deltacommissie zijn medewerking aan 
verleend.  Daarna pas het college opdracht te geven om medewerking te verlenen bij het 
opstarten van een MIRT en de uitkomsten van het wetenschappelijk onderzoek en het 
onderzoek van de heer Kooman  mee te nemen als uitgangspunt voor de MIRT- verkenning.

Verenging Waalzinnig


